
Cљедећих шест седмица ће да покажу да ли су власти Брчког
опредијељене за реформе

Ако власти Дистрикта желе да испоштују своја реформска обећања која су дали прије пандемије неопходно
је да дјелују што хитније, рекао је данас први замјеник високог представника и супервизор за Дистрикт
Брчко, Мајкл Скенлан. То значи усвајање три кључна нацрта закона у Скупштини већ у првом читању –
Закона о удружењима и фондацијама, Закона о мирном окупљању те Закона о националним мањинама –
прије паузе у раду Скупштине у августу, како би се ти прописи могли усвојити као закони у септембру.
Супервизор је такође навео да је рок за успостављање јавног регистра прихода запосленика јавног сектора
други август.

Потези власти у вези са овим и другим реформским иницијативама послужиће као доказ њихове
опредијељености за добро управљање, првенствено бирачима – који ће у новембру бити у прилици да дају
свој суд о томе на основу опипљивих постигнућа – али и међународним партнерима. Међународна
заједница жели да настави да помаже Дистрикту на путу према просперитету, уколико Дистрикт покаже
да је у стању да своје ресурсе – како политичке тако и финансијске – користи за добробит цијеле
заједнице, умјесто само неколицине.

Други важан задатак чији се рок ближи је верификација бирачког списка, што је стандардна процедура и
законска обавеза, и од суштинске је важности за јачање кредибилности изборног процеса. Супервизор је
констатовао чињеницу да тренутно има више људи са правом да гласају у Дистрикту него што у њему има
становника према посљедњем списку.

Супервизор је више пута истицао да Брчко има јединствен положај и могућност да брзо спроведе реформе
и другима у БиХ буде примјер како треба проводити реформе – једино питање је да ли изабрани
званичници имају политичку вољу да то спроведу у стварност. Та порука још једном је истакнута на
данашњем састанку супервизора са градоначелником и доградоначелником Брчког, Синишом Милићем и
Антом Домићем, те предсједником и потпредсједником Скупштине, Еседом Кадрићем и Ивом Филиповићем.

https://www.ohr.int/c%d1%99%d0%b5%d0%b4%d0%b5%d1%9b%d0%b8%d1%85-%d1%88%d0%b5%d1%81%d1%82-%d1%81%d0%b5%d0%b4%d0%bc%d0%b8%d1%86%d0%b0-%d1%9b%d0%b5-%d0%b4%d0%b0-%d0%bf%d0%be%d0%ba%d0%b0%d0%b6%d1%83-%d0%b4%d0%b0-%d0%bb%d0%b8/
https://www.ohr.int/c%d1%99%d0%b5%d0%b4%d0%b5%d1%9b%d0%b8%d1%85-%d1%88%d0%b5%d1%81%d1%82-%d1%81%d0%b5%d0%b4%d0%bc%d0%b8%d1%86%d0%b0-%d1%9b%d0%b5-%d0%b4%d0%b0-%d0%bf%d0%be%d0%ba%d0%b0%d0%b6%d1%83-%d0%b4%d0%b0-%d0%bb%d0%b8/


Супервизор дијели заједнички став руководства Дистрикта о хитној потреби за усвајањем новог закона о
сукобу интереса, у складу са европским стандардима.

Супервизор се такође састао са Илијом Студеном, предсједником Управног одбора “СТУДЕН & ЦО
Холдинга”. Сложили су се да циљ власти треба да буде стварање повољног пословног окружења, заједно
са добрим јавним услугама и одговарајућом инсфраструктуром, јер ће то да привуће више инвеститора и
створи здраву пословну конкуренцију која ће да буде од користи заједници јер ће да донесе добре прилике
за запошљавање. Супервизор се састао и са водећим људима предузећа Комунално Брчко.

Скенлан је споменуо и четири нова случаја ковида-19 који су регистровани у Дистрикту. Истакао је да, иако
је почетни талас ограничен одличним потезима власти, здравствених стручњака и волонтера, опасност
коју ковид-19 представља за јавно здравље остаје и даље веома присутна. Цијела заједница треба да
сарађује и строго поштује инструкције и превентивне препоруке које издају надлежни органи.


